

نشرة دافعي الضرائب Taxpayers Bulletin

تعزيز الجهود لتحقيق الريادة والتميز

"الاتحادية للضرائب" تحصل على شهادات أيزو لاعتماد المعيارين الدوليين لنظامي

إدارة المخاطر وإدارة علاقات الشركاء

حصلت الهيئة الاتحادية للضرائب على اعتمادين دوليين جديدين وتسلمت شهادة "أيزو 31000:2018" لاعتماد المعيار الدولي لنظام إدارة المخاطر، وشهادة "أيزو 44001:2017" لاعتماد المعيار الدولي لنظام إدارة علاقات الشركاء.

أوضحت الهيئة الاتحادية للضرائب أن الحصول على شهادتي المعيار الدولي لنظام إدارة المخاطر، والمعيار الدولي لنظام إدارة علاقات الشركاء جاء بعد تنفيذ عمليات تدقيق وتقييم شاملة من ممثلي شركة حلوليات راسين بيزنيس للفحص والتفتيش، ثم من خلالها التأكد من تطابق كافة الإجراءات والأنظمة المتبعة في الهيئة مع معايير وشروط الشهادتين المعتمدتين.

وأشارت إلى أن تطبيق معايير مواصفة "أيزو 31000:2018" لنظام إدارة المخاطر يساهم في تمكين الهيئة من تحسين قدرتها على تحديد وتقييم وإدارة المخاطر التي قد تؤثر على تحقيق أهدافها، بما يرسخ مصداقيتها وكفاءتها في تقديم خدماتها، وفحرتها على التنبؤ بالمخاطر المحتملة وتطوير استراتيجيات مناسبة للتعامل معها، فيما يعكس تطبيق معايير مواصفة "أيزو 44001:2017" لنظام إدارة علاقات الشركاء التزام الهيئة بتطوير ألياتها لإدارة علاقات التعاون مع شركائها الاستراتيجيين، لتحقيق أهدافها المؤسسية بشكل أكثر فاعلية عبر إطار عمل منظم لتحسين علاقات التعاون القائمة، وبناء علاقات مستدامة طويلة المدى تتميز بالثقة والشفافية مع الشركاء وسهولة تبادل المعرفة والخبرات بين الشركاء، لزيادة فرص الابتكار والنمو وتعزيز جودة الخدمات المقدمة.

لقراءة الخبر الصحفي، اضغط هنا

Strengthening efforts to achieve leadership and excellence

The FTA Receives ISO Certifications for Risk Management and Collaborative Business Relationships Management Systems.

The FTA Receives ISO Certifications for Risk Management and Collaborative Business Relationships Management Systems.

The Federal Tax Authority (FTA) has received two new accreditations in International Organization for Standardization (ISO) standards including the "ISO 31000:2018" certification for Risk Management systems, as well as the "ISO 44001:2017" certification for Collaborative Business Relationships Management Systems.

Implementing the "ISO 31000:2018" standard for Risk Management Systems enhances the FTA's ability to identify, assess, and manage risks that could impact its objectives. This not only strengthens the FTA's credibility and efficiency in service delivery but also improves its capacity to anticipate potential risks and develop effective strategies to address them. Meanwhile, the implementation of the "ISO 44001:2017" standard for Collaborative Business Relationships Management Systems reflects the FTA's commitment to enhancing its mechanisms for managing cooperative relationships with strategic partners.

This standard allows the FTA to achieve its institutional objectives more effectively through a structured framework that improves existing collaborations and fosters long-term, sustainable partnerships built on trust and transparency. By facilitating the exchange of knowledge and experience among partners, the FTA seeks to drive innovation, create growth opportunities, and enhance the quality of services offered.

To read the press release, click here

تواصل دائم

استعرضت الهيئة مع ممثلي برامج البث المباشر مشاريعها التطويرية ومبادراتها للتحول الرقمي وتصغير البيروقراطية

أوضحت الهيئة أنه تم خلال اللقاء إحاطة ممثلي برامج البث المباشر بمستجدات تطبيق ضريبة القيمة المضافة، والضريبة الانتقائية، وضريبة الشركات، وجهود الهيئة لمساعدة الخاضعين للضريبة لتسهيل الانتقال للتشريعات الضريبية، وتم إلقاء الضوء على مشاريع ومبادرات الهيئة، ومن بينها تطبيق "مسكن" الذكي لاسترداد المبالغ المستحقة المدفوعة عن بناء مساكنهم الجديدة، وتطبيق "إمارات تانكس" للخدمات الضريبية الذكية، وبأداة موفيق" لتسهيل ممارسة الأعمال، والأمثلة الضريبية لقطاع الشركات الصغيرة والمتوسطة.

لقراءة الخبر الصحفي، اضغط هنا

Continuous Engagement

Federal Tax Authority showed Its Development Projects, Digital Transformation and 'Zero Government Bureaucracy' to Live Broadcasters

The FTA, and several FTA senior officials, underscored the FTA's commitment to strengthening cooperation and communication with its media partners. The aim is to gather media feedback and insights to inform the FTA's continuous performance improvement plans.

The briefing updated broadcasters on the latest developments regarding Value Added Tax (VAT), Excise Tax, and Corporate Tax implementation. It also highlighted the FTA's efforts to support taxpayers in complying with tax legislation. Key projects and initiatives discussed included the "Maskan" smart application for VAT refunds on new home construction, the "EmaraTax" platform for smart tax services, and the "Mowaffaq" package designed to simplify business practices and tax compliance for small and medium-sized enterprises (SMEs).

To read the press release, click here

نشر الوعي عن ضريبة الشركات

"الاتحادية للضرائب" تسلط الضوء على ضريبة الشركات للأشخاص القاطنين في المناطق الحرة خلال ورشة توعوية جديدة في رأس الخيمة

عقدت الهيئة الاتحادية للضرائب ورشة توعوية جديدة في إمارة رأس الخيمة سلطت خلالها الضوء على ضريبة الشركات للأشخاص القاطنين في المناطق الحرة، وذلك في إطار المرحلة الثانية من الحملة التوعوية الشاملة التي تنظمها الهيئة بهدف توعية موظفي نظام ضريبة الشركات في دولة الإمارات والمسؤوليات الضريبية للأشخاص القاطنين في المناطق الحرة الخاضعين لضريبة الشركات.

وفي بيان صحفي لها، أشارت الهيئة إلى حرصها على تنظيم هذه الورش بشكل دوري كونها تمثل منصة مهمة لتقديم المعرفة وتوضيح الموارد اللازمة التي تساعد الأشخاص القاطنين في المناطق الحرة على الامتثال للقوانين والقرارات الضريبية وتعزيز من خلالها تطبيق نظام ضريبة الشركات في دولة الإمارات بشكل فعال.

وأكدت الهيئة على الدور المحوري للمناطق الحرة في تعزيز النمو الاقتصادي المستدام والابتكار في دولة الإمارات وشددت على التزامها بالاهتمام بدعم الأشخاص القاطنين في المناطق الحرة، الأمر الذي يساهم بشكل كبير في تحقيق الأهداف الوطنية الرامية إلى تنويع مصادر الدخل الحكومي وتعزيز النمو الاقتصادي المستدام.

لقراءة الخبر الصحفي، اضغط هنا

Raising awareness about Corporate Tax

Federal Tax Authority has highlighted Corporate Tax for Free Zone Persons During the New Awareness Workshop in RAK

The Federal Tax Authority (FTA) successfully hosted an awareness workshop on Corporate Tax for Free Zone Persons in Ras Al Khaimah, which marked a key milestone in the second phase of the FTA's nationwide Corporate Tax Awareness Campaign. The campaign is aimed at providing valuable insights into the UAE's Corporate Tax regime and tax obligations of Free Zone Persons subject to Corporate Tax.

In a press statement, the FTA highlighted its commitment to organizing these workshops regularly which serve as a key platform for equipping Free Zone Persons with the knowledge and resources, they need to comply with tax laws and legislations while promoting the effective implementation of the corporate tax regime in the UAE.

The FTA emphasised the critical role of free zones in supporting the sustainable economic growth trajectory and innovation in the UAE, and reaffirmed its commitment to supporting Free Zone Persons in contributing to the diversification of government revenue sources as well as promoting sustainable economic growth.

To read the press release, click here

تسجيل المناطق المحددة للضريبة الانتقائية

من خلال هذه الخدمة، تقوم الهيئة بتسجيل مناطق محددة إضافية لغايات الضريبة الانتقائية، من خلال هذا الرابط.

اضغط هنا

Registration of Designated Zones for Excise Tax

Through this service, the FTA renews the registration of designated zones for Excise Tax purposes on an annual basis by visiting the following link:

Click here

Filing Dates

تواريخ تقديم الاقراوات

16 November 2024

Final deadline for filing Excise returns for the tax period ending on 31 October 2024

30 November 2024

Final deadline for filing VAT returns for the tax period ending on 31 October 2024

رأيك يهمنا!

شاركنا رأيك عبر "استبيان قياس رضا دافعي الضرائب عن المواد التوعوية"

اضغط هنا

Your Opinion Matters!

Share your opinion through the "Survey to Measure Taxpayers' Satisfaction with Awareness of Tax Topics"

Click here

كيف نتواصل معنا؟ How to Contact Us?

info@tax.gov.ae

800 82923

